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Vážení spoluobčané.

Děkuji za ohlasy na téma minulého Echa. Lom 
Požáry a celá ta obří akce s tunelem Smíchov – 
Beroun, Vás zaujala a já jsem moc rád za to, že 

to vnímáte. Na zastupitelstvu jsme o tom mluvili, je to 
velká věc, dotkne se to nás všech a Řeporyjí, ačkoli ta 
stavba bude 140 m pod městskou částí.

Stranou samotného tunelu a lomu, ke kterým se 
vrátíme ve velkém rozsahu příště (v polovině března nás 
čeká další velké jednání pracovní skupiny), je tu věc, na 
kterou vás musíme začít připravovat.

Týká se navazujících stavebních akcí, které jsou samy 
o sobě zásadní. Jde o příští rok a fakt vás nepotěším.

Prosím hlavně řidiče, aby nepropadali přehnané pani‑
ce, je na ní čas. A kdyby přeci jen přišel náznak deprese 
z toho, co sdělím, okamžitě se seberte pomocí pomyš‑
lení na chudáka Novotného, pro kterého je rok 2026, ve 
kterém se „to“ odehraje rokem volebním.

Tak ať je to za námi: Příští rok bude dopravně nej-
horším, co Řeporyje kdy zažili a v budoucnu zažijí.

Jak nám natvrdo prozradil šéf Ředitelství silnic a dál‑
nic je to důvod, proč se letos nebude v okolí Řeporyjí, 
Ořecha, Jinočan… dít vůbec nic.

„Necháme je vydechnout“. Na stavbu tunelu je přímo 
navázáno zkapacitnění D0, dva obchvaty, řada silnič‑
ních staveb podél trasy na povrchu a na samotném 
obchvatu a dálnici. Co to konkrétně znamená v harmo‑
nogramu, který jsem vám ukázal minule, pro Řeporyje 
a čeho si ti, co ho studovali, nevšimli?

Vzpomínáte na loňský podzim a opakovaně uzavře‑
ný sjezd z dálnice u Jinočan? Následné dopravní zácpy 
v Řeporyjích jsme si tu všichni odfňukali. Když jsme si 
namlouvali, že za ně může hlavně semafor, tak nám ho 

Slovo starosty
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přenastavili na přání. Odborníci vysvětlovali, že nám 
mezi 16–19 není pomoci hlavně v situaci, kdy do ucpané 
K Třebonicům a Ořešské padnou závory. Konec.

Příští rok nás čekají ne občasné uzávěry jednoho 
sjezdu, co toto způsobovaly. Budou se dělat najednou 
dva mosty, pak třetí, dojde k uzavírkám celých exitů a to 
dlouhodobě. Vše vidíte v přiloženém boxu. Tedy nevidí‑
te. Čtete, jenom to pořád nevypadá jako to, co to nako‑
nec bude a já si vás na to musím připravit.

Bude to armageddon takový, že nám budou loňské 
problémy s podvečerními zácpami připadat jako ráj 
motorismu. Samozřejmě bych moc rád na vás aplikoval 
psychologický trik, kdy namalujete obrovského čerta 
na zeď, celou ves uvedete do deprese očekávání inferna 
a pak to nastane, ale protože to vlastně spíše inferníčko, 
tak „to nakonec nebyla taková hrůza“. Tato možnost tu 
padá.

Nelze namalovat čerta na zeď, která je sama o sobě 
peklem. Asi jsem vás moc nepotěšil, co?

Netýká se všech, kdo se budou účastnit zdejší politic‑
ké soutěže v komunálních volbách. Věta „je třeba řešit 
dopravu“ je tady základem všech volebních programů, 
kromě toho, co píše chudák na radnici. Ten už ví, že 
řešení nemá, a tak to tam nemá. Teď nebo někdy příš‑
tě uvolní místo dalšímu, co jde tu dopravu řešit. Je to 
přirozené uvažování o tom, co konvenuje voličům. Vždy 
to shazuji, protože mě vnitřně sžírá to, co se tu nesmí 
lidem nesmí říkat nikdy z úřadu nahlas – My nemáme 
problém s dopravou. Má ho Ořech, mají ho všichni oko‑
lo. Toto nesmí občan NIKDY slyšet, protože to zní jako 
opak toho, co ráno a odpoledne může zažít od Slatinové 
ke Lvu, nebo čemu říkáme problém s dopravou.

No tak příští rok mít problém s dopravou budeme. 
Budeme vás na něj připravovat, budeme dlouho dopředu 
komunikovat harmonogram opatření, ale je to jedno. 
Bude to prostě „voser“ a bude dlouhý. Na konci to bude 
fajn zlepšení širších i místních souvislostí dopravních. Je 
to prospěšná věc a musíme to vydržet.

Vydržet tohle, ale bude chtít hodně nadhledu, fle‑
xibility a pro řadu občanů to bude znamenat nutnost 
skutečně si překopat logistiku. Na rovinu, jsem rád, 
že už máme dávno holky ve věku, kdy do školy jezdí 
samostatně. Já mám služební elektrokolo a abych se 
vyhnul vyčítavým pohledům, budu jezdit na úřad kolem 
studánky. Co budete dělat vy, je jasné. Kempovat na 
Smíchovské.

Budeme to muset brát hodně sportovně a snad 
s úsměvem. Přeci se z toho nezblázníme, i když to bude 
k zbláznění.

Mimochodem, splním si možná při poslední příleži‑
tosti s končícím mandátem letos v neděli 30. listopadu 
jeden sen, co jsem veřejně slíbil realizovat, když jsem 
poprvé při rozsvěcení stromečku mluvil jako starosta. 
Zavřeme na tu akci celé náměstí. Potvrdila nám Aneta 
Langerová, bude to parádní rozsvěcení a já se trochu bál, 
co mi na tu uzávěru (odklon autobusů na Kopaninu přes 
Jinočanskou spojku, to jsou věci) řeknou „nahoře“. Neří‑
kali nic. Co by mi něco vyčítali v předvečer dopravního 
konce světa v Řeporyjích 2026. V roce, kdy konečně 
budeme mít ten problém s dopravou.

„S dopravou, kterou je potřeba řešit“ Pěkné první 
jarní dny přeje nositel špatné zprávy.

starosta@prahareporyje.cz

Svérázný stavebník z  Brna, který koupil zahradu 
chráněnou zemědělským půdním fondem oddě‑
lenou od č.  p. 684 v  ulici Ve Výrech, narazil na 

řeporyjské zastupitelstvo tak, že musel nadávat celou 
cestu domů.

Na parcele, která je stavebně přípustná maximálně 
pro drobnou stavbu, zahradní domek nebo altánek, 
chce ‑li stavět bez povolení, se objevil kráter, který více 
než altánek připomíná základy přestupní stanice metra. 
Záměr po pozvání na úřad před panem místostarostou 
nevysvětlil a když si podal žádost o souhlas s přípojkou, 
obdržel dopis od starosty Novotného, který mu s razít‑
kem na hlavičkovém papíře městské části oficiálně sdělo‑
vat, že „Řeporyje nemají jitrnici na čele“ a doporučil mu 

přijet na jednání ZMČ v bodu týkajícím se jeho přípojky 
vysvětlit, co to na pozemku, ze kterého zmizela nevídaná 
masa hlíny, předvádí.

Mezitím samozřejmě podal starosta za městskou část 
podnět stavebnímu úřadu opřený o domněnku, že samot‑
ný kráter je černá stavba spadající do režimu stavebního 
řízení. Stavební úřad obratem podnět shledal relevant‑
ním a odeslal do Brna liebesbrief o zastavení stavby.

Na únorovém jednání se skutečně objevil jak sta‑
vebník, majitel úklidové firmy z Brna, tak jeho mladý 
zmocněnec. Když došlo na přípojku a předseda staveb‑
ního výboru Mgr. Hanák za stavební výbor okomentoval 
situaci a starosta přednesl referát na téma „Tam určitě 

Ve Výrech: Černá stavba jako Brno!
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„Základy drobné stavby“ vypadají spíše na přestupní stanici metra

nikdo nechce stavět načerno další ubytovnu“, vzal si slovo 
svérázný stavebník a zmocněnec a oba nesdělili k záměru 
nic, zato bylo zastupitelům (opakovaně) připomenuto, že 
mají „povinnost dá souhlas s tou přípojkou, starosta si 
myslí, že mu to tady patří a on má teď zastavenou stavbu“.

V nastalé disharmonii byla ukončena diskuse a došlo 
na stanovisko Řeporyjí k  přípojce, „kterou musí od‑
souhlasit povinně“. Návrhová komise (Mgr.  Hanák je 
právník a dalším právníkem je pan tajemník) mezitím 
upravila návrh usnesení a toto následně zastupitelstvo 
bez jediného hlasu proti přijalo.

Vidíte ho v zápisu z  jednání. K překvapení výpravy 
z Brna zastupitelé vyřešili důležitější věc než přípojku. 

Uložili starostovi udělat nezbytné kroky pro bezpečnost 
a ochranu zdraví obyvatelstva. Vtipné i zcela na místě 
v jednom.

Po skončení jednání nespokojená hlava delegace 
položila starostovi otázku, zdali si myslí, že mu to tady 
patří. „To si myslet mohu, pane, ale obec spravuje zastu‑
pitelstvo, nikoli starosta, který se mu zodpovídá a musí 
se mimochodem řídit tím, co mu uloží, na to je zákon.“

Starosta městské části následně povolal znalce a dle 
předběžné zprávy týkající se možného pohybu masy 
hlíny to vypadá místo odsouhlasení přípojky na trestní 
oznámení pro obecné ohrožení.

-Red-

NA ČERNÉ SKLÁDCE SPADLA KLEC
O pořádné překvapení se postarala tajná služ‑

ba městské části partě vykuků kolem jedné 
stěhovací firmy. Ta si spletla soukromé pole 

přilehající k ulici K Betonárně se sběrným dvorem.

Hromadění nepořádku na soukromém poli u silni‑
ce se věnovala i přesto, že nedaleko místa je vrátnice 
firmy Skanska s několika kamerami. Ty sice nemířily 
na skládku přímo, ale bylo zvláštní, že se jich pachatelé 
nebojí. Nebo je neviděli a vrací se jen v noci? Kdo ví.

V  každém případě místo toho, aby samospráva 
skládku zlikvidovala, naopak vydala své technické 

četě pokyn, ať si místa nevšímá, nejezdí tam a  věc 
ignoruje. Slovo dostala skrytá monitorovací technika. 
Podnět, že je na místě černá skládka, přišel od občana 
13. března. To byl čtvrtek. V sobotu večer čekalo na 
sociálních sítích Řeporyjí a starosty, který má jeden 
z nejsilnějších twitterových účtů v ČR, pro pachatele 
překvapení.

Ukázka videozáznamu, na kterém čtyři osoby vyha‑
zují na místě nábytek, záznam byl zvukově i obrazově 
velmi dobrý, nebyl důvod nevěřit, že Řeporyje už mají 
i SPZ vozidla, prostě prostřeno pro Policii.
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Zklidnění dopravy a větší bezpečnost dětí. Právě 
to bylo cílem opatření, která byla před nedáv-
nem realizována v  okolí základní a  mateřské 

školy. Mezi klíčové změny patří nový pěší chodník 
propojující školku a školu a úprava organizace vstupu 
do areálu školy. První hodnocení ukazuje, že změny 
přinesly pozitivní výsledky a ranní situace před školou 
je výrazně klidnější.

První ohlasy na nová opatření
Ředitelka základní školy Lenka Weignerová hodnotí 

změny pozitivně: „Po změně organizace vstupu do are-
álu školy v ranních hodinách se dopravní situace v okolí 
školy výrazně zlepšila. V  ulici Od  Školy již nedochází 
k nepřehledným a nebezpečným situacím, kdy se vozidla 
po vysazení dětí před školními vraty otáčela a vracela 
stejnou cestou zpět. Nově vytvořený průchod mezi ZŠ 
a MŠ usnadnil pohyb dětí i jejich doprovodu při příchodu 
a odchodu z obou organizací.“ Podle paní Weignerové 
je klíčové, že zavedená opatření nezpůsobila výraznější 
nárůst provozu v ulici Na Manoušce a škola k zavede‑

ným opatřením neobdržela žádné stížnosti ani námitky. 
„Děkuji všem za pochopení, vzájemný respekt a toleranci,“ 
dodává paní ředitelka.

Složitá dopravní situace a její příčiny
Najít ideální řešení pro dopravu před školou je praktic‑

ky nemožné. Hlavní překážkou jsou dřívější rozhodnutí 
předchozích zastupitelů v  souvislosti s developerským 
projektem Na Manoušce. Chybné urbanistické uspořá‑
dání rezidenční čtvrti přineslo slepé ulice, které nelze 
zokruhovat, silnice nejde rozšířit a  není prostor ani 
pro více parkovacích stání. Místostarosta městské části 
David Roznětinský, který se na hledání řešení aktivně 
podílel, považuje změny za  krok pozitivním směrem. 
„Jsem rád, že se podařilo alespoň částečně zmírnit složitou 
dopravní situaci. Nový pěší chodník propojující školku 
a školu umožnil rodičům lépe organizovat ranní logistiku 
a přispěl tím k větší bezpečnosti dětí. Opatření budeme 
i nadále sledovat a v případě potřeby upravovat,“ uvedl 
místostarosta.

Dopravní situace v okolí školy:
První vyhodnocení opatření

Pachatelé dostali veřejně lhůtu 24 hodin ozvat se do‑
mluvit se na podmínkách bezpodmínečné kapitulace. 
Občané zatím hlasovali na obecním Facebooku, zdali 
v případě, že nabídku nevyslyší, či se o ní nedozví, má 
úřad spořádaně předat celou věc ke snadné práci Policii 
ČR, nebo snad zdali si má mládence vzít do parády naše 
tajná služba s tím, že to bude nedůstojné a kruté vypořá‑
dání se s hochy. Zatímco občané se padesát na padesát 
nemohli shodnout (starosta se kasal, že už má identity 
a jednomu z Berouna hodí ledničku ze skládky do ba‑
zénu, ten člověk je šílenec, pozn. aut), 
ozvali se pachatelé!

A v neděli odpoledne, ani ne 72 ho‑
din od ohlášení věci občanstvem, 
bylo pole vysbírané tak, že by se z něj 
dalo jíst. Pachatelé navíc slíbili, že už 
to nikdy neudělají. Protože při tom 
tvrdili (jako vždy), že jim někdo řekl, 
že tam to pole je jeho a mohou tam se 
svou stěhovací a bourací firmou navézt 
různý odpad, pojala naše tajná služba 
podezření, že říkají pravdu. Vysvětlo‑
valo by to totiž tu věc s absencí strachu 
z kamer nedaleko. A skutečně. Starosta 
osobně vyrazil na procházku po okolí 
místa činu a objevil poustevnu bezdo‑

movce s vyhlídkou přímo na skládku. A poznal v něm 
jednoho z pachatelů na záznamu! Dotyčný si prostě chtěl 
trochu přilepšit a tak dostal nápad s jakýmsi osobním 
sběrným dvorem, na který si mohl dokonce dohlížet. Bez 
dalších podrobností ujišťujeme občany, že tento vpravdě 
vynalézavý nápad dostal v Řeporyjích naposledy.

Děkujeme všem občanům, kteří jakkoli přispívají ke 
kultivaci veřejného prostoru v Řeporyjích.

-Red-

Tváří v tvář uveřejněným záběrům nakonec celá parta přistoupila na okamžitý úklid celého pole.
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Náklaďáky v obci? Ale kdeže, to jsou přece traktory!

Z dálky se to tváří jako náklaďák, jezdí to jako ná‑
klaďák, a i při bližším pohledu to jako náklaďák 
vypadá. Ale náklaďák prý to není! Je to traktor. 

Tedy přesněji tatraktor, chcete ‑li TRUCK ‑TOR. To není 
scénka z bláznivé italské komedie. To je realita v dneš‑
ním Česku.

Na  začátku příběhu byly dotazy občanů. „Proč tu 
jezdí náklaďáky, když je tu zákaz?“ „Co na to policie?“ 
„Proč s tím nic neděláte?“ Nemám oprávnění kontrolo‑
vat automobily a zastavovat řidiče. Proto jsem se obrátil 
na  městskou policii. Ta mě následně informovala, že 
po provedení patřičných úkonů bylo zjištěno následující: 
nákladní vozidla, která projíždějí Řeporyjemi jsou dle 
technického průkazu traktory, a tudíž pro ně zákazová 
značka neplatí.

Jak byla vydlážděna cesta do pekla
Je třeba pomoci zemědělcům přepravovat náklad 

efektivněji a  levněji. A  tak se zrodil geniální nápad  – 
udělat na to zákon. Ten umožnil kouzelným proutkem – 
přesněji díky šikovné homologaci  – změnit náklaďák 
na traktor, který může jezdit na dálnici i po poli. A to 
jeho majitelům přináší bonusy a  pohádkové výhody. 
Tenhle TRUCK ‑TOR nepotřebuje mít žádný tachograf 

a  při jeho nákupu je možné čerpat dotace. Neplatí se 
žádná silniční daň, je na to levnější pojistka, ušetřit se 
dá díky zelené naftě a na technickou je třeba jít jen jed‑
nou za čtyři roky. Pochopitelně k tomu netřeba řidičák 
na náklaďák, stačí ten na traktor a šoférovat to může už 
sedmnáctiletý kluk. A hlavně – pro tyhle stroje neplatí 
zákaz vjezdu nákladních automobilů.

Zákony proti realitě
Takže zatímco si lidé v obci zoufají nad rachotícími 

monstry, provozovatelé si mnou ruce, jak elegantně obešli 
pravidla. Obrátil jsem se na policii. Jejich odpověď? „Ne‑
můžeme s tím nic dělat.“ Šel jsem na magistrátní odbor 
dopravy. „Všechno je podle zákona,“ dozvěděl jsem se. 
A tak jsem se u příležitosti schůzky s ministrem dopravy 
zeptal toho nejpovolanějšího.

„Pane ministře, přes Řeporyje jezdí i  přes zákaz 
nákladní automobily, resp. tatraktory, na které nejsou 
vztažena standardní pravidla pohybu vozidel v silničním 
provozu. Co s tím jde dělat?“

Ministr dopravy Martin Kupka: „V poslanecké sně‑
movně proběhlo 6. 2. 2025 druhé čtení tzv. Devítinovely, 
která napravuje stávající legislativní nerovnost a tatrak‑
tory staví na roveň nákladních automobilů.“

Jak dál?
Představitelé městské části i školy se shodují, že nová 

opatření sice přinesla pozitivní výsledky, ale stále platí, 
že klíčovým faktorem je ohleduplnost všech účastníků 
silničního provozu. Rodiče, kteří vozí děti autem, i chodci 

by měli dbát na bezpečnost a vzájemný respekt. Situaci 
budou nadále monitorovat policisté i vedení školy a škol‑
ky. Občané pak mohou své podněty a připomínky nadále 
zasílat na úřad městské části.

Josef Pojsl

Traktorový paradox
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Blýská se na lepší časy?
Když něco vypadá a funguje jako podvod, logika velí, 

že to podvod je. Jenže realita je jiná. A tak se tu tváříme, 
že náklaďák není náklaďák, ale traktor. S klidem pak ty‑
hle monstra necháváme řádit tam, kam by jinak nesměly. 

Občané se rozčilují, úřady bezmocně krčí rameny a ma‑
jitelé těchto strojů se vesele smějí. Přijde změna? Nezbývá 
než věřit, že se tuhle absurditu – původně vymyšlenou 
jako pomoc zemědělcům – podaří letos odstranit.

David Roznětinský

Kulinářské okénko
Pikantní polévka
1 ks kuřecí prso
4-5 cm oddenek zázvoru
3 stroužky česneku
1 sáček červené kari pasty
slunečnicový olej dle potřeby
1 svazek jarní cibulky
1 svazek koriandru
1 ks chilli papričky

1 ks červené cibule šalotky
1 l kuřecího vývaru
200 ml kokosového mléka
1 ks limetky
2 PL rybí omáčky

Postup
Na  oleji prohřejeme červenou kari pastu, po  pár minutách 
přidáme nastrouhaný zázvor a česnek. Přidáme na malé kost‑
ky nakrájené kuřecí prso a  společně osmahneme. Zalijeme 
vývarem, přilijeme rybí omáčku a  kokosové mléko, vaříme 
asi 15–20 minut. Mezi tím si připravíme širší asijské nudle dle 
návodu na obalu a nakrájíme si přísady k servírování polév‑
ky  – červenou cibulku nakrájíme na  měsíčky, jarní cibulku 
a chilli papričku na kolečka, otrháme lístky koriandru. Polévku 
stáhneme z varu a přidáme šťávu z jedné limety.
Do servírovací misky vložíme připravené nudle, šalotku a jar‑
ní cibulku, zalijeme polévkou a dozdobíme chilli papričkou 
a koriandrem.
* kuřecí maso lze nahradit neochuceným tofu.
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Návštěva loutkového divadla 
se školní družinou

Ve  čtvrtek 23.  ledna  2025 
navštívili prvňáčci a  2.B 
divadelní představení „Hur‑

vínkova nebesíčka“ v Divadle Spejbla 
a  Hurvínka v  Dejvicích. Předsta‑
vení bylo plné humoru, typických 
Hurvínkových hlášek a  chytlavých 
písniček, které děti nadchly. Další 
den si děti ve  školní družině poví‑
daly o tom, co si z příběhu odnesly 
a s chutí sdílely své dojmy. Některé 
děti ocenily Hurvínkovu odvahu, 
jiné zase Mániččinu laskavost.

Zá
kladní škola

Praha 5 - Řepor
yj

e

www.zs ‑reporyje.cz
 weignerova@zs ‑reporyje.cz

Základní škola

Naše dvě želízka v ohni

Při reprezentaci školy v obvod‑
ním kole Olympiády v anglic‑
kém jazyce (pro Prahu 5) jsme 

drželi palce vítězům druhostupňové‑

Těsně pod bednou, 
ale s hlavou vzhůru

V  konkurenci 18 školáků 
z Prahy 5 a Prahy 13, kteří 
se zúčastnili obvodního kola 

Olympiády v německém jazyce v ka‑
tegorii II. A (8. a 9. ročníky), obsadila 
naše žákyně Kateryna Panteleymo‑
nová slušné 4. místo, a to se ztrátou 
pouhého 0,5 bodu na  pomyslnou 
bronzovou medaili.
Toto umístění vnímáme jako úspěch – 
srdečně blahopřejeme!

Zdeněk Kauer

ho školního kola v kategorii I. A (6. 
a  7. ročníky) a  v  kategorii II. B (8. 
a 9. ročníky).

Výsledky
Ivan Shishkin – 3. místo (ze 17 účast‑
níků v kategorii I. A)
Daniel Knap – 7. místo (z 19 účastníků 
v kategorii II. A)
Slušné umístění našich svěřenců vní‑
máme jako úspěch, který zrcadlí kaž‑
doročně narůstající jazykovou úroveň 
našich žáků.
Srdečně blahopřejeme a děkujeme!

Zdeněk Kauer
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Následně se pustily do  tvoření a  na‑
malovaly krásné obrázky inspirované 
představením.

Veronika Košvancová

dětmi a zároveň umožnit prvňáčkům 
vyzkoušet si různé sportovní disciplí‑
ny, které je nejen bavily, ale i motivo‑
valy k pohybu.

Žáci 9. B věnovali několik dní přípra‑
vám, aby vytvořili pro první třídu 
zábavný a  pestrý program. Přípravy 
zahrnovaly nejen sestavení sportov‑
ních aktivit, ale i  rozdělení rolí mezi 
žáky 9. B, kteří měli na starost různá 
stanoviště, vysvětlování pravidel nebo 
organizaci her. Cílem bylo, aby si děti 
užily hodinu plnou pohybu, ale záro‑
veň se učily spolupracovat a dodržovat 
pravidla.

Celý projekt přispěl k vytvoření přátel‑
ské a podpůrné atmosféry mezi žáky 
různých ročníků. Vzhledem k velkému 
úspěchu této hodiny tělocviku se dá 
očekávat, že podobné akce budou i na‑
dále součástí našeho školního života.

Veronika Košvancová 
a Liduška Růžičková

Hodina tělocviku připravená 
žáky 9. B pro první třídy

V  pátek odpoledne proběhla 
v  tělocvičně naší školy za‑
jímavá a  zábavná hodina 

tělocviku, kterou pro své mladší 
spolužáky z  prvních tříd připravili 
žáci 9. B.

Tento projekt měl za  cíl podporovat 
spolupráci mezi staršími a  mladšími 

Úspěch druháků z Řeporyjí 
na fotbalovém turnaji 

na Motorletu

Dne 20. února se třináct od‑
vážných kluků z  druhých 
tříd Základní školy Řepo‑

ryje zúčastnilo fotbalového turnaje 
na stadionu Motorlet. Ačkoliv se sou‑

peři nenechali zahanbit, naši mladí 
fotbalisté ukázali skvělé nasazení 
a bojovnost. Tým A, který nakonec 
obsadil 1. místo, si zajistil postup 

do dalšího kola, což je pro všechny 
zúčastněné velký úspěch. Tým B 
na 3. místě se také nemá za co stydět, 
jeho hráči předvedli skvělé výkony 

a  zaslouží si pochvalu za  nasazení 
a týmového ducha. Tento turnaj byl 
pro všechny mladé fotbalisty nejen 
skvělou zkušeností, ale také příleži‑
tostí pro zlepšení jejich dovedností 
na hřišti. Gratulujeme všem a těšíme 
se na další zápasy!

Dominik Chládek
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www.msreporyje.cz
 ms.reporyje@gmail.com

ZŠ • MŠ

Poezie ve škole

Hned po jarních prázdninách 
se na 1. stupni začaly ze tříd 
ozývat básničky. To se naši 

žáci připravovali na třídní kola sou‑
těže v recitaci. Měli jsme radost, když 
jsme slyšeli, jak si ve  skupinkách 
navzájem básničky přednášejí. Tři 
nejlepší recitátoři z každé třídy pak 
postoupili do  školního kola, které 
se konalo 20. února. V 1. kategorii 
soutěžili žáci druhých a třetích tříd 
a ve 2. kategorii žáci čtvrtých a pá‑
tých tříd. Porota měla velice těžký 
úkol, protože se všichni soutěžící 
snažili o co nejlepší přednes. Proto 
si také zasloužili kromě diplomu 
i drobný dárek. Děkujeme rodičům 
za  pomoc při výběru básniček. 
Do  obvodního kola postupují v  1. 
kategorii E. Šulcová a  Z. Vargová 

Únor bílý, pole sílí  – sněhu 
jsme se letos venku za okny 
sice nedočkali, ale v  naší 

MŠ jsme jej měli. Ve třídě Sloníků se 
objevila liška ve sněhu a Želvičky si 
na papír postavily sněhuláka.

Z větší části měsíce jsme si poví‑
dali o našem těle – co mu prospívá, 
co škodí a  věnovali se aktivitám, 
které podporovaly naši fyzickou 

zdatnost a  sílu. Se staršími dětmi 
jsme si povídali o  tom z  čeho se 
naše tělo skládá, jaké orgány v sobě 
vlastně máme, kdo tomu všemu 
velí a jaké smysly denně používáme 
k  tomu, abychom fungovali. Naši 
nejmenší si pak ve  třídě vytvořili 
schéma toho, co prospívá a  škodí 
našim zoubkům. A  jak je známo, 
potvrdil by to sám Dalai Láma ‑ 

„Spánek je nejlepší meditace“. To‑
hoto hesla se držely děti společně 
s paní učitelkami ve třídě Želviček 
a  Soviček, kde proběhl pyžamový 
den.

Ačkoliv den otců máme ještě 
daleko, ve třídě Myšek si děti užily 
krásné odpoledne s tatínky. Nechy‑
běly hry, zábava, vyrábění a hlavně 
úsměv na  tváři všech přítomných, 

Mateřská škola v únoru

a ve 2. kategorii A. Macourková a A. 
Rumlová. Budeme jim držet palce, 
aby se jim podařilo ve velké konku‑
renci uspět.

Hana Zdvihalová
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neboť ‑ Všichni dospělí byli dětmi, 
ale málokdo si na to pamatuje.

V  rámci projektu Recyklohraní, 
do nějž se naše MŠ zapojila, jsme si 
s dětmi ze Sloníků povídali o recy‑
klaci starého oblečení. K  čemu ho 
můžeme využívat a  kde naše oble‑
čení, které již nepotřebujeme může 
pomoci (kontejnery na sběr starého 
a nepotřebného oblečení). Vysvětlili 
jsme si co je to second hand či swap.

Pomocí vodových barev jsme si 
nabarvili staré bílé triko, které jsme 
nastříhali na malé kousky a nazdo‑
bili si tak skřítka. Děti se naučily, že 
ne všechno je potřeba hned měnit 
a i staré věci se dají zužitkovat – ať 

Narodilo se vám miminko, 
máte trvalý pobyt v MČ Praha – Řeporyje 
a máte zájem se zúčastnit 
slavnostního obřadu? 

Kontaktujte ÚMČ Praha – Řeporyje: 
Veronika Hubálková
ttel.: 778 454 033
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz
www.prahareporyje.cz – Vítání občánků

se jedná o  kreativní činnost, nebo 
potřebnou věc do domácnosti (ušít 
chňapku, utěrku, vyrobit strašidýlky 
či jen použít na  hadru při úklidu 
a pomoci tak mamince či tatínkovi 
s domácností).

Ačkoliv nám Únor utekl jako voda 

a byl krátký stihli jsme toho poměrně 
dosti. V polovině měsíce jsme si užili 
jarní prázdniny a pomalu začínáme 
vyhlížet sluníčko a teplé dny, které 
se nám s dalším měsícem blíží více 
a více.

Zpracovala : Bastlová Dominika
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Výstavní sezóna začala. Děkujeme všem, 
kdo se zúčastnili naší první letošní výstavy 
ve Studiu Bubec. Řeporyjský salón, který 
proběhl 22. a 23. února se velmi vydařil 
a speciální poděkování patří SZUŠ - Škola 
pro radost za hudební program.
Jak už jsme v minulém čísle informovali, 
Studio Bubec je již dvacet pět let nepře-
hlédnutým kulturním prostorem v  Ře-
poryjích. Kulaté narozeniny společně 
oslavíme 13. března 2025 od 18 hodin. 
U příležitosti výročí jsme také připravili be-
nefiční aukci výtvarných děl, jejíž on-line 
kolo se uskuteční 31. března od 19 hodin 
na platformě Livebid.cz. Výtěžek z bene-
fice bude použitý na podporu projektů 
Bubec, o.p.s. a Nadace Suška-Shameti.

Další akcí, na kterou bychom rádi pozvali, 
je výstava dvou mladých umělců Robi-
na Seidla a Nikolase Prokopa s názvem 
Swamp Paradise. Vernisáž s hudebním 
programem chystáme 27. března.

Kreativ Bubec pro vás i letos chystá letní 
příměstské tábory pro děti. V  rámci 
týdenního programu Land Art budeme 
krajinu smyslově zkoumat a reagovat na 
ni prostřednictvím malby, kresby a sochy. 
Tábor Skate & Street Art zase rozproudí 
naši tvořivost i tělo. Přihlášky a informace 
o letních táborech najdete na
www.bubec.cz/kreativ.
S letním programem myslíme i na dospělé, 
těšit se můžete na další ročník Bubecké 
letní školy pro všechny, kdo má zájem 
se blíže setkat s autorem mnoha realizo-
vaných děl ve veřejném prostoru, graffiti 
a street artu, Michalem Škapou, AKA Tro-
nem. Pod jeho vedením se budeme umě-
ní tvořit i o něm přemýšlet a diskutovat. 
Letní škola je otevřená všem i účastníkům 
a účastnicím bez předchozích zkušeností 
s uměleckou tvorbou. Termín  letní školy 
je 4.–8. srpna 2025.

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia. Pro více informací navštiv-
te naše stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Ig: studio_bubec, kreativ_bubec

Workshop sítotisku (Řeporyjský salón) Δ Hudební vystoupení SZUŠ (Řeporyjský salón) Δ 
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Hostem večera byla Mgr. Michaela Slussareff, Ph.D., odbornice na vliv digitálních technologií na zdraví a vývoj 
dětí i dospělých. Její projekt Digitální zdraví dětí pomáhá porozumět rizikům, i možnostem, které technologie 
nabízejí. Večer tak byl nejen o sledování filmu, ale také o aktivním zapojení diváků.

Ti si vyzkoušeli interaktivní úkoly. Zjistili, jak daleko sahá jejich digitální stopa. Přes aplikaci v mobilu vybírali, 
které postavy byly obětmi činů v digitálním světě, a zamýšleli se nad tématy, která snímek reflektoval. Následovala 
diskuse, ve které Michaela Slussareff přinesla řadu podnětů k zamyšlení:

 Důvěra vs. kontrola – Přísné hlídání dětí v online světě může narušit vzájemnou důvěru. Na druhou stranu neomezený 
přístup k internetu přináší řadu rizik. Klíčem je opravdový zájem o to, co děti na sítích dělají a citlivé vedení rozhovoru, 
který umožňuje se vzájemně pochopit. Pomůžeme tím dětem pochopit rizika a samostatně se chránit.

 Digitální stopa je nesmazatelná – Každý komentář, fotka či příspěvek mohou mít dlouhodobé důsledky. Před zveřej‑
něním je dobré si položit otázku: Připevnila by si má babička tuto fotku na ledničku?

 Kyberšikana, stalking a revenge porn – Tato nebezpečí mohou zasáh‑
nout nejen oběť, ale i celou rodinu. Obsah se může šířit nekontrolovatelně 
a způsobit dlouhodobé trauma. Nic nemažte, neblokujte – důkazy budou 
třeba.  A vyhledejte odbornou pomoc!

 Fake news a manipulace – Ne vše, co se na internetu dočteme, je pravda. 
Obsahuje plno manipulativních informací, které ovlivňují náš pohled 
na svět i naše rozhodování. Kritické myšlení je nezbytné.

 Závislost na sociálních sítích – Jejich algoritmy jsou vytvořené tak, aby 
nás co nejdéle udržely online, často na úkor zdraví. Mění způsob, jakým 
vnímáme sebe i druhé. Honba za lajky, upravování reality a neustálé porovnávání s ostatními může narušit sebevědomí, 
psychickou pohodu, i vztahy v reálném světě.

 Sociální sítě mění naše zájmy i hodnoty.

Na závěr jsme losovali tombolu, ze které si tři šťastlivci odnesli knihu Michaely Slussareff Hry, sítě, porno – prak‑
tického průvodce rodičovstvím v digitálním věku. Knihu si můžete vypůjčit v řeporyjské knihovně.

Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na organizaci tohoto inspirativního večera, a také aktivně zapojeným 
účastníkům, kteří svými dotazy a diskusí přispěli k hlubšímu porozumění digitální problematice.

Wilczková Lucie, Kauer Zdeněk, Palkovská Zuzana

Nebojte se požádat o pomoc. Pokud 
se ocitnete v situaci, se kterou si nebu‑
dete vědět rady, obraťte se na rodiče, 
učitele, školního psychologa nebo 
specializované organizace, jako je 
Linka bezpečí (116 111). Další uži‑
tečné informace najdete na www.e-
-bezpeci.cz.

Digitální výzvy dneška: 
Filmový večer v řeporyjské škole otevřel důležitá témata
Tělocvična základní školy se 18. února proměnila v kinosál. Další filmový večer, pořádaný v rámci programu pri‑
mární prevence ODZávislosti, nabídl divákům napínavý film #Annaismissing a prostor k zamyšlení.
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Harmonogram mobilního sběru nebezpečných složek komunálního
odpadu na území hl. m. Prahy v roce 2025 – trasa Praha - Řeporyje

30. 4. - st 
21. 6. - so 
11. 9. - čt 

25. 11. - út

Řeporyje - Řeporyje Po - Pá So

1. nám. U Lva 15:00 - 15:20 8:00 - 8:20

2. ul. Ořešská (u trati) 15:30 - 15:50 8:30 - 8:50

3. ul. K Zadní Kopanině (u zastávky autobusu Zadní Kopanina) 16:10 - 16:30 9:10 - 9:30

Info z MČ

Přistavení VOK na Bioodpad II. pololetí 2024
Velkokapacitní kontejnery na bioodpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Řepíková u č. p. 340/5 (stanoviště TO) 8. 3. 2025 (sobota) 
13–16 hodin

U Skopců č. p. 5, Zadní Kopanina 5. 4. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Náměstí u lva u č. p. 112 17. 5. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Ve Výrech proti č. p. 328 28. 6. 2025 (sobota) 
9–12 hodin

Do bioodpadu a tím i do biovoku patří:
listí, tráva, plevel, zbytky rostlin, dřevní štěpka z  větví 
stromů a  keřů, piliny, hobliny, spadané ovoce, zbytky 
ovoce a zeleniny, čajové sáčky, kávová sedlina, skořápky 
od vajec apod.

Do bioodpadu a tím i do biovoku nepatří:
zbytky jídla (tzv.  gastroodpad), jedlé oleje, kosti, maso, 
uhynulá zvířata, znečištěné piliny a  hobliny, biologicky 
nerozložitelné odpady apod.

UPOZORNĚNÍ:
Městská část Praha‑Řeporyje není zodpovědná za  pří‑
padné změny časů ani termínů přistavení VOK. Služby 
jsou financovány z  prostředků Magistrátu hl.m. Prahy 
a  zprostředkovávají je svozové společnosti  – konkrétně 

v  MČ Praha‑Řeporyje je to 
společnost Pražské služ‑
by, a. s. V případě, že zjistíte 
nedostatky v  poskytova‑
ných službách, nahlaste tuto 
skutečnost prostřednictvím 
emailu na adresu: 2, případně 
na  podatelnu ÚMČ Praha‑
‑Řeporyje, tel.: 251 625 794.

Lenka Bártová

Přistavení VOK na I. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na neskladný odpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

U Skopců 5, Zadní Kopanina 7. 3. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Ve Výrech proti č. p. 328 21. 3. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Tělovýchovná u č. p. 442 11. 4. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Na Zmrzlíku u č. p. 33 25. 4. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Na Vrchu proti č. p. 749 9. 5. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Na Výrovně u č. p. 3031 23. 5. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Náměstí U lva u č. p. 112 13. 6. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Řeporyjské náměstí u č. p. 8 27. 6. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Co lze odložit do VOK
VOK jsou určeny pouze pro objemný odpad z  domác‑
ností jako je např. nábytek, sportovní náčiní, (lyže, jízdní 
kola apod.), koberce, podlahové PVC, umyvadla a zácho‑
dové mísy.

Co nelze odložit do VOK
 směsný komunální odpad, který lze vhodit do  běžné 

sběrné nádoby (popelnice, kontejneru)
 nebezpečné složky komunálního odpadu (jako např. ba‑

terie a akumulátory, barvy, chemikálie, zářivky)
 odpad ze zeleně (větve, posekaná tráva apod.)
 elektroodpad (chladničky, pračky, televize, monitory, 

počítače, přehrávače, telefony apod.)
 stavební suť
VOK není určen pro odkládání objemného odpadu pod-
nikatelskými subjekty!!!

Termíny pro uzavírání manželství
Městská část Praha -Řeporyje nabízí v roce 2025 

následující termíny (vždy v čase 10.00 – 12.00 hod.):

7. 3., 10. 4., 23. 5., 20. 6., 
4. 9., 17. 10., 14. 11.

Termín lze rezervovat pouze při osobní návštěvě na  oddělení matrik 
na ÚMČ Praha 13 (3. patro) a po předložení zákonem stanovených dokladů.

Srdečně blahopřejeme 
všem občanům, kteří v měsíci 

únoru oslavili 
významné 

životní jubileum.
Hodně štěstí, 

pohody a hlavně 
zdraví 

do dalších let 
přeje 

MČ Praha ‑Řeporyje.
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Střípky z radnice
Reorganizace úřadu pokraču-

je i nadále. Únor byl ve zna-
mení dalších změn, v  jeho 

druhé polovině navíc probíhal na 
našem úřadu a v řeporyjské škole 
tzv.  audit, tedy přesněji přezkum 
hospodaření za rok 2024.

Jedná se o  období, kdy je úřad 
doslova paralyzován a vše se ubírá 
směrem spolupráce s kontrolorkami, 
předávání podkladů, plnění poža‑
davků a odpovědí na jejich dotazy. 
Zároveň byla prováděna a dokonče‑
na každoroční inventarizace našeho 
majetku a závazků za uplynulý rok, 
což je rovněž náročná činnost vyža‑
dující velmi precizní přístup.

Úřad se z toho pak vzpamatovává 
a dostává se do „normálu“ několik 
následujících dnů a týdnů, což se děje 
právě v současné době.

Úřad se loučí s Lenkou Bártovou
Ke konci ledna skončil pracovní 

poměr paní Lenky Bártové. Jejím 
posledním úkolem v  Řeporyjích 
byla právě každoroční inventarizace 
obecního majetku a závazků Městské 
části Praha‑Řeporyje za rok 2024. 
Na našem úřadu působila od roku 

2012, kdy nastoupila jako vedoucí 
někdejšího hospodářsko ‑správního 
odboru. Od roku 2024 pak zastávala 
pozici referentky správy majetku 
a současně vykonávala tzv. zbytko‑
vé agendy. Na úřadě jste ji mohli 
potkat ještě v  uplynulých týdnech, 
kdy bylo třeba dořešit některé zá‑
ležitosti a předat agendy. Vzhledem 
k  tomu, že na řeporyjské radnici 
působila 13 let, uspořádala na konci 
února posezení, kterým se se svý‑
mi kolegyněmi a  kolegy rozloučila 
a poděkovala jim za spolupráci. Jako 
tajemník jsem paní Bártové jménem 
vedení poděkoval za její angažmá 
v Řeporyjích. Ať už její další kroky 
povedou kamkoli, přejeme jí, nechť 
je to cesta úspěšná, šťastná a správná. 
Ať se Vám daří, Lenko!

Agendy jsou zajištěny i nadále
Agendy po paní Bártové přebírají 

její kolegyně z  úřadu. Nemusíte se 
tedy bát, že byste v  Řeporyjích už 
nevyřešili cokoli z toho, co jste byli 
zvyklí řešit s ní. Chci však požádat 
o trpělivost a pochopení při vyřizo‑
vání vašich záležitostí, které může 
někdy trvat trošku déle. Mé milé 
kolegyně se do nových rolí zapra‑
covávají zdatně a rychle, musí však 
i nadále souběžně vykonávat své řád‑
né agendy. Více o tom třeba příště.

Co je rozpočet a co provizorium?
Bystrému občanovi neuniklo, že 

zastupitelstvo schválilo v  listopadu 
loňského roku pravidla rozpočtové‑
ho provizoria pro letošní rok a do‑
stávám dotazy proč a co to znamená. 
Pojďme se na to tedy společně po‑
dívat.

Obec, tedy přeneseně i  městská 
část, hospodaří každoročně podle 
stanoveného rozpočtu. V  loňském 
roce jsme rozpočet a jeho tzv. závaz‑
né ukazatele dodrželi a hospodařili 
jsme tedy řádně, což ostatně potvrdil 
i  výše zmíněný přezkum hospoda‑
ření. V  současné době intenzivně 
pracujeme na přípravě rozpočtu 
pro tento rok, který bude následně 
předložen rovněž zastupitelstvu 

k projednání a schválení. Předpoklá‑
dáme, že se tak stane koncem března. 
Po  schválení musí být ještě zveřej‑
něn a  tím rozpočtové provizorium 
skončí a  budeme opět hospodařit 
podle rozpočtu a  jeho závazných 
ukazatelů. To ovšem neznamená, 
že schválený rozpočet je neměnný, 
právě naopak. Vzhledem k tomu, že 
obec je „živý organismus“, vyvíjí se 
organicky i její rozpočet. Rozpočtové 
změny můžeme provést autonomně, 
a mohou nám být rovněž nařízeny, 
pak jim říkáme rozpočtová opatření. 
Rozpočtové provizorium pokrývá 

období mezi okamžikem skončení 
platnosti ročního rozpočtu, tedy 
31. prosince daného roku, a schvále‑
ním rozpočtu na rok další. Zásadním 
způsobem to toho vstupuje rovněž 
moment schválení rozpočtu vyšší‑
ho územně samosprávního celku, 
potažmo rozpočtu státního.

S  rozpočtem úzce souvisí mimo 
jiné také tzv.  finanční vypořádání. 
I zde jsme vše provedli řádně a zvlád‑
li bez ztráty příslovečné kytičky, jak 
ostatně potvrdila i závěrečná schůz‑
ka k projednání vypořádání finanč‑
ních vztahů  s  rozpočtem hlavního 
města Prahy a  státním rozpočtem, 
které jsme se v  nedávných dnech 
zúčastnili s panem starostou a mís‑
tostarostou na pražském magistrátu.

Stanislav Bohačík 
tajemník
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Dopisy čtenářů v koši nekončí   (Text nevyjadřuje stanovisko redakce a vydavatele. Je publikován v původním znění v nezměněné podobě.)

Info z MČ

Dlouhá cesta spravedlnosti.

Dne 25. 10. 23 mě pan sta‑
rosta na veřejném zasedání 
zastupitelstva řekl: Víte, že 

jste sráč? Všichni zastupitelé dělali 
jako že nic neslyšeli.

I  když jsem od  starosty zvyklý 
na leccos, to se mi zdálo příliš, a tak 
jsem podal podnět na přestupkový 
orgán Prahy 13.

Jednání se konalo 4. 1. 24. Na roz‑
díl od  přestupkového řízení mezi 
mnou a  starostou, které proběhlo 
před dvěma lety a kam se starosta ani 
nedostavil a následně byl odsouzen 
k pokutě 15 000 Kč, tentokrát přišel 
osobně.

Dovolte mi citovat z  uvedeného 
protokolu: Pavel Novotný se k věci 
vyjadřuje tak, že videozáznam vidět 
nechce, že doznává, že „sráč“ panu 
Antonínu Abrhámovi řekl a  že to 
řekl, protože je to pravda. Pavel 
Novotný dále před správním orgá‑
nem opětovně uráží během jednání 
Antonína Abrháma oslovením „sráč, 
tahá mi na zastupitelstvo proruskou 
svoloč“ apod. Dále Pavel Novotný 
uvádí, že má zkouškové, že nemá 
na jednání čas a že z ústního jedná‑
ní odchází a  protokol podepisovat 
nebude.

Antonín Abrhám k  věci uvádí, 
že žádné další důkazy nenavrhuje 
a nemá další připomínky. Bere tak 
na  vědomí, že dokazování ve  věci 
bylo skončeno a ve věci bude vydáno 
rozhodnutí.

To se zřejmě nelíbilo panu sta‑
rostovi. Ten podal odvolání pro 
podjatost orgánu Prahy 13 takže 
k rozhodnutí nedošlo.

Řízení bylo Praze 13 magistrátem 
odebráno, a předáno k novému pro‑
jednání správnímu orgánu Prahy 16. 

Ten nás pozval k projednání koncem 
května. Tam jsem se dostavil se svým 
advokátem, stejně tak i pan Novotný 
se svojí advokátkou.

Výsledkem bylo rozhodnutí ze 
4. 9. 24, kde se pan starosta uznává 
vinným že 25. 10. na jednání zastupi‑
telstva mě urazil vulgárním výrokem 
„Víte, že jste sráč?“

10. 10. uveřejnil v Echu text ve zně‑
ní: Užili jste si i na posledním zastu‑
pitelstvu, kam nám p. Abrhám přive‑
dl proruskou svoloč, včetně nějakých 
proruských štábů dezinfo médií. 
Tuhle údajnou proruskou svoloč tam 
ale viděl jenom pan starosta. V mailu 
mě také starosta sděluje: Namažu si 
vás na chleba, kdy budu chtít.

V jiném mailu mi sděluje, že Petr 
a Udženija ho nenechají z ODS odejít.

Po rozhodnutí přestupkového or‑
gánu byla panu Novotnému udělena 
pokuta 15 000 Kč. Advokátka pana 
starosty podala stížnost pro podja‑
tost orgánu Prahy 16. Také požado‑
vala vyslechnutí všech řeporyjských 
zastupitelů. Správní orgán Prahy 16 
všechny materiály i jeho rozhodnutí 
přeposlal na magistrát.

Když se opět delší dobu nic nedělo, 
vypravil jsem se osobně na  správ‑
ní oddělení magistrátu. Úřednice 
u okénka nic nevěděla, ale přepojila 
mě telefonicky na jinou paní.

Ta se mě zeptala na moje jméno. 
Následně mi sdělila, že mám být 
trpělivý, že tam má přestupkových 
řízení osm a že mají svoje předpisy 
kterými se musí řídit. Sdělil jsem 
paní, že její odpověď mě neuspoko‑
jila, že asi to budu muset řešit vlastní 
cestou a třeba budu donucen ho ča‑
sem i zabít. Poděkoval jsem a odešel 
domů.

Vzápětí u nás zvonila státní poli‑

cie, ptali se mě, jestli vlastním pistoli. 
Když jsem řekl že ne, prolustrovali 
mě a  odjeli. Druhý den jsem byl 
telefonicky pozván před služebnu 
policie na stanici Luka. Zde na mě 
čekal pán v civilu, představil se mi, 
šli jsme dovnitř, pán si vyžádal samo‑
statnou místnost, kde se mnou sepsal 
podání o  vysvětlení. Celé jednání 
trvalo cca 1,5 hodiny. Následně mě 
pán sdělil, zda jsem ochoten s ním 
jet dobrovolně na policii v Krakovské 
ulici. Když jsem souhlasil, jeli jsme 
civilním vozidlem, které měl dole 
do Krakovské.

Zde jsem byl předán policii, sepsá‑
no se mnou obvinění z možnosti ne‑
bezpečného vyhrožování. Následně 
mě policisté nabídli odvoz domů. To 
jsem odmítl a jel jsem MHD. Když 
jsem podal odpor proti trestnímu 
příkazu, kterým jsem odsouzen 
ke  třem měsícům odnětí svobody 
s 15měsíční podmínkou, bude se se 
mnou konat v druhé polovině března 
soud, kde budu patrně odsouzen. Je 
vidět, že některé orgány státu umí 
pracovat velmi rychle, když chtějí.

Nicméně svojí provokací jsem 
dosáhl svého. Dva dny po návštěvě 
magistrátu jsem dostal sdělení, že 
pan starosta je definitivně vinen bez 
možnosti odvolání.

Panu starostovi ani dalším zastu‑
pitelům bych nikdy nebyl schopen 
ublížit. Oni jsou zdrojem mého bez‑
platného pobavení, na které se vždy 
těším. Důkazem toho je to, že jsem 
za posledních šest let navštívil jako 
t. zv. veřejnost všechna zasedání. 
Bohužel, zájem veřejnosti, co se děje 
na  radnici je nulový. Doporučuji 
vám, přijít se někdy podívat. Stojí 
to za to.

Starousedlík Abrham

Pan Abrham obtěžuje nejen 
mě, ale i mou rodinu více 
než pět let. Kdo se setkal 

s jeho projevem, nemohl krom 
zájmu o věci veřejné zaznamenat 
i jistou předpojatost, často zma‑
tenost.

Politik často označí „obecního 
kritika“ za blázna. Dle mého pan 
Abrham blázen není. Myslím, 

že vím, co jej trápí, řekl jsem to 
vyšetřovateli a řeknu to i soudu.

Dodávám, že bych nikomu 
nepřál slídícího starce po nocích 
číhat za stromy, nejhorší bylo, když 
vlezl v sobotu do budovy úřadu, já 
tu byl tou dobou šest hodin sám 
a šeptajícího člověka na schodech 
bych nikomu v  takovou chvíli 
nepřál. Snaha vyprovokovat mě 

k neuvážené reakci. Je mi moc líto 
jeho blízkých a  pohrdám lidmi, 
kteří člověka v jeho věku navádějí 
a  stimulují k  věcem, které často 
dělá jen z  důvodu pravděpodob‑
né stařecké demence. Necítím 
k němu zášť. Většina jeho článků 
není publikována v Echu. Popro‑
sím soud o shovívavost.

Pavel Novotný
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

PEDIKÚRA - v pohodlí vašeho domova 
tel.: 603 910 026

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
- od 5 let,vhodné i pro děti s problematickou po-

zorností a soustředěností. Obor: KYTARA, KLÁVESY, 
ZOBC. FLÉTNY, KLAVÍR, ZPĚV. 

Info: Martina Dvořáková, dipl. spec. 
E: radostnahudba@seznam.cz • Tel.: 602 646 628

Koupím rodinný dům v Řeporyjích. 
Tel.: 604 617 788

Zima je dlouhá a nám nezbývá 
nic jiného, než si jí zpříjemnit 
pilným trénováním ve školní 

tělocvičně, ale i zábavou.

V  sobotu 2.  2. jsme v  řeporyj‑
ské sokolovně uspořádali společně 
s  DJem Veselá HUBA, karneval 
na téma „pohádky“.

Společně jsme si zatancovali, 
zahráli spoustu her, zasoutěžili 
v  tombole a  dokonce jsme zapojili 
do  nabitého programu i  maminky 
a tatínky. Na závěr celého odpoledne 
si mohli všichni užít i spousty bub‑

linek. Prostě jsme prožili naprosto 
pohádkové odpoledne plné legrace.

Za SDH Řeporyje 
Iveta Svobodová

Karneval s SDH Řeporyje
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Postní doba: Cesta k  hlubší 
autenticitě života

Postní doba představuje období 
čtyřiceti dnů před Veliko‑
n o c e m i , 

které v  křesťan‑
ské tradici slou‑
ží nejen jako čas 
pokání a  sebe‑
zapření, ale také 
jako příležitost 
k vnitřní obnově. 
Dnes již půst není chápán pouze jako 
odříkání jídla, ale spíše jako prostor 
pro reflexi, uvědomění si navyklých 
vzorců chování a zaměření se na to, 
co je v životě skutečně podstatné.

Historický kontext a biblické sou-
vislosti

Kořeny postní doby sahají do ra‑
ného křesťanství. V  biblické sym‑
bolice číslo čtyřicet často označuje 
období proměny a přípravy – napří‑
klad čtyřicet let putování Izraelitů 
po poušti, čtyřicet dní, které Mojžíš 
strávil na  hoře Sinaj, nebo Ježíšův 
čtyřicetidenní pobyt na poušti, kde 
čelil pokušením.

První zmínky o  předvelikonoč‑
ním půstu pocházejí již z 2. století, 
ale až ve 4. století se ustálila tradice 
čtyřicetidenního půstu jako součást 
liturgického kalendáře. Původně 
se jednalo o velmi přísnou praxi – 
zahrnovala abstinenci od  masa, 
mléčných výrobků a alkoholických 
nápojů. V  některých církvích, ze‑
jména pravoslavných, se tato tradice 
stále dodržuje.

Postní praxe v minulosti a dnes
V  minulosti byl půst primárně 

spojen s  omezením konkrétních 
potravin, dnes se jeho chápání 
rozšířilo. Mnoho lidí se v  postní 
době rozhoduje omezit nejen určité 
druhy jídel, ale i činnosti, které jim 
brání ve  vnitřním soustředění  – 
například užívání sociálních sítí, 
sledování televize nebo konzumaci 
zpráv. Někteří lidé praktikuji také 
tzv.  „digitální detox“, tedy dočas‑
né omezení používání mobilních 
telefonů a  technologií ve  prospěch 
hlubšího soustředění na mezilidské 
vztahy a skutečný prožitek přítom‑
ného okamžiku.

Postní doba však nemusí být pou‑
ze o osobní disciplíně – v některých 
křesťanských tradicích se spojuje 
i  s  dobročinností. Lidé se v  tomto 
čase věnují charitativní činnosti, 
pomoci seniorům či dobrovolnické 
práci. Tím půst získává nejen du‑
chovní, ale i sociální rozměr.

Výzvy a možná úskalí půstu
I  když půst může přinášet pozi‑

tivní změny, jeho dodržování může 
být náročné. Omezení zavedených 
návyků může vyvolávat frustraci, 
zvýšenou úzkost nebo fyzické pro‑
jevy abstinenčních příznaků. Napří‑
klad lidé, kteří se rozhodnou omezit 
kofein, mohou v  prvních dnech 
pociťovat únavu a bolesti hlavy.

Jak tomu předcházet?
 Postupnost – Místo náhlého ome‑

zení určité činnosti či potraviny 
je vhodné přechod realizovat po‑
stupně. Například před postním 
obdobím lze snížit příjem kofeinu, 
čímž se minimalizují abstinenční 
příznaky.

 Náhrada zvyků – Pokud se člověk 
vzdá televize nebo sociálních sítí, 
měl by se zamyslet, čím uvolněný 
čas naplní  – například četbou, 
setkáváním s blízkými či fyzickou 
aktivitou.

 Vědomý přístup  – Půst by neměl 
být mechanicky vnímanou povin‑
ností, ale vědomým rozhodnutím. 
Přemýšlejme, jaké změny nám při‑
nesou opravdový prospěch.

 Sebepoznání – Je důležité sledovat, 
jak půst ovlivňuje nejen tělo, ale 
i  psychiku, a  v  případě nadměrné 
nepohody zvolit mírnější formu 
omezení.

Postní doba jako cesta k autenticitě
V  konečném důsledku může 

být půst cestou k  pravdivějšímu 
a  hodnotnějšímu vztahu k  sobě 
i k druhým lidem. Vědomé zřeknutí 
se určitých činností nebo návyků 
nám umožňuje lépe rozpoznat, co 
je v našem životě skutečně důležité.

Půst tak není jen historickou tra‑
dicí, ale především výzvou k vnitřní 
proměně a hlubšímu pochopení sebe 
sama. Každý si může zvolit formu, 
která odpovídá jeho možnostem, 

potřebám a  životnímu stylu  – dů‑
ležité není samotné odříkání, ale 
především prostor, který tím vzniká 
pro vědomější a smysluplnější život.

Kreativní postní dobu
P. Mariusz Kuźniar, farář

* * * * * * * * * * * * *

Výsledky Tříkrálové sbírky v  Ře-
poryjích a okolí (fotky koledníků)

Jak bylo avizováno v prosincovém 
Echu, celostátní Tříkrálová sbírka 
se na  počátku ledna  2025 vrátila 
i do Řeporyjí. V první polovině led‑

na, ač koledníkům mrazivé počasí 
moc nepřálo, jste tak mohli potkat 
skupinky s kasičkami v ulicích měst‑

ské části, v  okolí kostela sv.  Petra 
a Pavla či přímo u svých dveří. V naší 
oblasti byli koledníci organizováni 

v rámci ořešské farnosti a na  jejím 
území vybrali celkově 47 026 Kč, 
z  toho 22 733 Kč v  Řeporyjích. 

Zprávy z fary
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Pozvánka na koncert
Spolek Jindřicha Šimona Baara – Ořech, Římskokatolická farnost Ořech, Obec Ořech, 

Klub přátel Zbuzan a SK Viktorie Ořech Vás srdečně zvou na koncert

Jiřího Pavlici a Hradišťanu,
který se uskuteční 10. dubna 2025 od 19:00 v Sokolovně Ořech.

Benefiční koncert je jednou z prvních akcí pořádaných v rámci 100. výročí úmrtí 
Jindřicha Šimona Baara, který působil v Ořechu jako kaplan v letech 1895–1897 a následně jako farář 
v letech 1909–1919. Výnos z koncertu bude věnován na zpřístupnění kostela v Ořechu širší veřejnosti.

Informace o předprodeji vstupenek naleznete níže:
https://www.smsticket.cz/vstupenky/54373-jiri-pavlica-hradistan-sokolovna-orech-orech

Většina výtěžku naší sbírky bude 
sloužit Farní charitě Stodůlky, která 
prostřednictvím sociálně aktivizační 
služby SAS Prokop poskytuje pomoc 
rodinám v  dlouhodobě nepříznivé 
situaci, již nedokážou překonat sami 
bez pomoci, a která ohrožuje vývoj 
dětí a fungování rodiny. Služba míří 
k  rodinám na  území městských 
částí Praha 5 a Praha 13 nebo v  ji‑
hozápadní části Středočeského kraje. 
Celostátně pak dárci v  letošním 
roce přispěli částkou 184 404 050 Kč 
(https://www.trikralovasbirka.cz/).

Vážíme si vaší důvěry, nasazení 
a  upřímně děkujeme za  štědrost 
a  otevřená srdce k  osudům rodin 
v nouzi.

P. Mariusz Kuźniar, farář

Zprávy… • Info z MČ
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Vedení účetnictví a daňové evidence 
pro s. r. o. a OSVČ
 Kompletní zpracování 

vč. všech přiznání a kontrolního hlášení

 Jednání s úřady, zpracování mezd.

Radka Tůmová
  731 409 085

 tumova.radka@gmail.com

Otevírací doba Pošty v Řeporyjích
Praha 513, 155 11 Hasičů 46/3, Řeporyje

Pondělí 10.00–12.00 13.00–18.00
Úterý 8.00–12.00 13.00–16.00
Středa 10.00–12.00 13.00–18.00
Čtvrtek 8.00–12.00 13.00–16.00
Pátek 8.00–12.00 13.00–16.00

Telefon +420 954 215 511

Dětský bazar v Komunit‑
ním centru sv. Prokopa 
pořádáme vždy na jaře 

a  na  podzim již 10 let. K  de‑
sátému výročí se můžete také 
těšit na  tombolu s hodnotnými 
cenami. Jarní bazar se koná 
v sobotu 22. 3. 2025 od 9 do 13 h. 
Komunitní centrum sv. Prokopa, 
kde bazar probíhá, se nachází 
v blízkosti metra B Hůrka, tedy 
kousek od Řeporyjí. Prodáváme 
dětské oblečení, boty, sportov‑
ní potřeby pro děti a  hračky 
od  přihlášených prodávajících. 
Aby se vám dobře vybíralo, je 
u nás vše přehledně roztříděno 
podle velikosti a  pohlaví. Pro 
děti máme také vždy nachystaný 
dětský koutek a je možné využít 
dětské hřiště vedle Komunitní‑
ho centra. Obvykle na  bazaru 
vítáme okolo 40 prodávajících 
a 200 nakupujících. Podporuje‑
me také Farní charitu Stodůlky, 
která se stará o lidi v nouzi. Bě‑
hem bazaru je možné zakoupit 
zboží, které jsme dostaly darem, 
a z jehož prodeje půjde výtěžek 
právě Farní charitě Stodůlky. 
Rovněž je možné během bazaru 
přispět do kasičky Charity nebo 
si zakoupit občerstvení v  naší 
dobročinné kavárně. Všechny 
informace o  bazaru najdete 
na www.kcbazar.webnode.cz.

Dětský bazar v komunitním centru
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OBYČEJNÁ REALITNÍ SLUŽBA, BEZ ZBYTEČNÝCH
ŘEČÍ, PLANÝCH SLIBŮ A JASNÝM VÝSLEDKEM.

NIC VÍC, NIC MÍŇ.

Martina Kachlíková
+420 724 602 160

www.martinakachlikova.cz

Hned staženo!
Nemusíš se registrovat!
A jsi informován, 
když jde do tuhého!

Stáhněte si 
appku Řeporyje na stránkách

www.prahareporyje.cz

Appka Řeporyje!  To chceš!
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Vůně kávy
Ranní ptáče dál doskáče, tím se vždy řídi-
la moje babička. Pamatuji si, že první, co 
ráno vždy udělala, bylo, že šla postavit vodu 
na pořádného turka a nám se sestrou mezitím 
uvařila výbornou bílou kávu. Byl to pro nás 
vždy takový malý víkendový obřad. Pojďte se 
tedy společně se mnou zasnít a připomenout si 
střípky vzpomínek na naše babičky.

Cikorka – zapomenutý poklad našich babiček
Cikorka se vyrábí se již od 16. století z ko‑

řenů čekanky obecné. Příjemně chutná a má 
mírně nahořklou chuť, takže našim prarodi‑
čům nahrazovala kávu v dobách, kdy ji v Ev‑
ropě ještě neznali nebo byla pouhou lahůdkou 
na panských stolech. Kořeny se po podzimní 
sklizni usuší, rozemelou a mírným pražením 
získají lahodnou chuť a vůni, podobně jako 
opravdová káva. Cikorka pomáhá vylučovat 
žluč ze žlučníku a podporuje trávení.

Cikorka – káva našich babiček
Zavzpomínejte si společně s námi na lahodnou 
kávu našich babiček.

Budete potřebovat:
kořeny čekanky 
kořeny smetánky lékařské
mléko; med; vodu

Postup:
Kořeny čekanky a pampelišky odkrojíme 

od  zelené nadzemní části a  vydrhneme je 
opravdu důkladně kartáčkem. Čisté kořeny 
nakrájíme na drobnější (cca 0,5 cm) kousky, 
naskládáme je na plech vyložený pečicím pa‑
pírem a necháme je pražit v troubě předehřáté 
na 200 °C. Mezitím je hlídáme, aby se nespáli‑
ly, měly by být vysušené a tmavě hnědé. Poté je 

necháme zchladnout a umeleme je v mlýnku 
na kávu. Směs uchováváme ve vzduchotěsné 
sklenici na temném místě.

Kávu připravíme ze 2 čajových lžiček kávo‑
vinové směsi, kterou jsme si upražili z kořenů 
pampelišky a čekanky, a svaříme je pár minut 
ve 250 ml vody. Poté obsah přecedíme, podle 
chuti zakápneme mlékem a osladíme medem.

Bílá káva našich babiček
Odpolední kávu můžete nahradit meltou 

s mlékem, kterou výborně doplní třeba vanil‑
kové rohlíčky či jiné cukroví. Tenhle nápoj se 
také ve své slabší verzi používal místo vody 
jen tak na žízeň.

Budete potřebovat:
meltu; vodu; mléko; případně cukr

Postup:
Při dávkování melty se řídíme pokyny 

na obalu. Meltu uvaříme, necháme 3 minuty 
odstát a  poté ji scedíme. Mléko si dolijeme 
podle svého uvážení, a pokud chceme opravdu 
babičkovskou variantu, svaříme jej. Nápoj si 
osladíme, nebo ho pijeme zdravě, bez cukru.

Káva na bolest hlavy
Bolí vás hlava? Na to máme vyzkoušený recept!

Budete potřebovat:
150 ml turecké kávy
šťávu z jednoho citronu

Postup:
Do  menší skleničky dáme pár čajových 

lžiček kávy a podle chuti přidáme jednu nebo 
dvě čajové lžičky citrónové šťávy. Můžeme za‑
čít s popíjením, bolest hlavy za malou chvilku 
ustoupí.

Domácí kávový peeling
Zjemní a  provoní vaši kůži, navíc je hotový 
raz dva a ingredience na přípravu máte určitě 
doma.

Budete potřebovat:
2 polévkové lžíce mleté kávy
2 polévkové lžíce kokosového oleje

Postup:
Kávu smícháme s olejem a hurá do sprchy! 

Lze aplikovat jak na celé tělo, tak na obličej.
P.  S. Těhotné ženy by měly být s  užíváním 
opatrné, protože káva zvyšuje prokrvení.

Kávové sérum na kruhy pod očima
Už jste vyzkoušeli kávové sérum na  kruhy 
pod očima? Tento zázrak vašemu očnímu 
okolí dodá vše, co mu chybí. Navíc je zcela 
bez chemie!

Budete potřebovat:
50 ml mandlového oleje
2 kávové lžičky mleté kávy
4 kávová zrnka
1 skleničku s kapátkem

Postup:
Do uzavíratelné sklenice nasypeme mletou 

kávu, zalijeme ji mandlovým olejem a nechá‑
me cca 5 hodin louhovat při pokojové teplotě. 
Poté směs přecedíme přes jemné plátýnko, 
nalijeme do skleničky s kapátkem, přidáme 
4 zrnka kávy a  pořádně obsah protřepeme. 
Sérum uchováváme při pokojové teplotě.

Tip: Sérum aplikujte ráno na čistou a ještě 
nenalíčenou pleť. Před spaním naneste pár 
kapek na odlíčené oční okolí, zhruba po týdnu 
uvidíte rapidní změnu.

Kytičky proti celulitidě
Úžasné peelingové kytičky na  celulitidu. Vý-
roba je velmi jednoduchá a vaše nožky budou 
plesat blahem, až je vyzkoušíte.

Budete potřebovat:
3 polévkové lžíce bambuckého másla
3 polévkové lžíce nastrouhaného olivového 
mýdla
2 kávové lžičky kávové sedliny
10 kapek 100% esenciálního oleje skořice
2 kávové lžičky cukru krupice
1 formička na muffiny nebo mýdlo

Postup:
Ve  vodní lázni rozpustíme bambucké 

máslo, přimícháme nastrouhané mýdlo 
a necháme obojí spojit. Poté odstavíme hrnec 
z vařiče a přimícháme kávu, cukr a esenciální 
olej. Směs nalijeme do  formičky na  mýdlo 

a  dáme ji ztuhnout 
do  lednice. Násled‑
ně kytičky vyklep‑
neme z formy a hurá 
do sprchy! Uchová‑
váme v chladnu.

Dita Oškerová 
www.bylinkove

sneni.czKnihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.
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Nohejbal se u nás v Řepory‑
jích hraje už od roku 1988 
a  jen o  rok mladší je jeho 

soutěžní historie. Během těchto de‑
kád se zde odehrálo ne‑
spočet utkání a turnajů, 
nyní se však chystá něco, 
co se ještě před pár měsíci 
zdálo jako nemožné.

V letošním roce se jako 
fénix z popela znovu ob‑
jeví řeporyjský nohejbal 
na celorepublikové scéně. 
Nově vzniklý A tým pod 
vedením bývalého hráče Řeporyjí 
a také reprezentačního trenéra celku 
USA Petra Cihelky bude v této sezo‑
ně horkým aspirantem na vítězství 
v druhé nejvyšší nohejbalové soutěži 
ČR.

Hlavní postavou tohoto nově 
vzniklého uskupení bude dvojná‑
sobný mistr světa a dlouholetá opora 
karlovarského nohejbalu Dan Putík.

Dane, vy jste začal s  nohejbalem 
právě tady na  řeporyjských kur-

tech, jaké jsou vaše prvotní pocity 
z toho, že si zde budete moci opět 
zahrát?
Je to pro nás už teď před začátkem 

soutěže taková drobná 
výhra, jelikož šest kluků 
z aktuálního kádru deseti 
hráčů má svoje kořeny 
právě v  Řeporyjích. My-
slím, že nemluvím jen 
za sebe, když řeknu, že se 
po  dlouhých letech vra-
cím domů. S Řeporyjemi 
je spjato celé mé dětství, 
spousta přátel a zážitků. 

Moc se na to těším!

Již bylo zmíněno, přicházíte po ně-

Nohejbal v Řeporyjích
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TJ Sokol ŘeporyJe
ZVe VŠeCHNy ČleNy NA

VALNOU HROMADU
Ve STŘeDU 9. 4. 2025 oD 19.30 HoDiN 

V TĚloCViČNĚ SokoloVNy (ZmĚNA TermíNU VyHrAZeNA)

proGrAm:
1. ZAHáJeNí A SCHVáleNí proGrAmU
2. VolbA komiSí
3. ZpráVA STAroSTky A koNTrolNí komiSe
4. ZpráVA o HoSpoDAŘeNí ZA rok 2024
5. ZpráVy o ČiNNoSTi JeDNoTliVýCH oDDílů
6. roZprAVA k pŘeDNeSeNým ZpráVám
7. pŘeDNeSeNí NáVrHU NA DeleGAČNí priNCip
8. HlASoVáNí o NáVrHU
9. pŘeDSTAVeNí kANDiDáTů (1 miNUTA)
10. VolbA VýborU JeDNoTy
11. VolbA koNTrolNí komiSe
12. pŘeDNeSNí NáVrHU A SCHVáleNí USNeSeNí
13. DiSkUZe A ZáVĚr

iNG. JANA blAžkoVá
STAroSTkA JeDNoTy

Místní knihovna 
v Řeporyjích

OTEVÍRACÍ DOBA:
Středa 12.00 hod. – 18.00 hod.

E ‑mailová adresa do knihovny:
knihovna@prahareporyje.cz

Nabízíme Všem spolkům 
a dobrovolným organizacím 
zveřejnění výročních zpráv 

a různých příspěvků 
v místním časopise zdarma.

Prosíme všechny přispívající do časopisu Echo 
pokud můžete, své příspěvky posílejte 

v nejčastěji používaných textových 
editorech a ukládejte do formátu 
s koncovkami.doc. DOCX.RTF.TXT. 

Fotky z fotoaparátů prosím neupravujte 
a ukládejte do maximálního možného rozli-

šení. Přijmeme i foto v papírové podobě.
Děkujeme redakce.
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kolikaletém působení v extraligo-
vých Varech, myslíte, že pro vás 
bude 1. liga i tak výzvou? Jaké jsou 
vaše ambice?
Rozhodně ano. První liga je druhá 
nejvyšší soutěž, ve které je řada kva-
litních týmů a hráčů. K tomu se pojí 
i fakt, že jsem proti většině z nich ni-
kdy nehrál, takže je nemám načtené, 
a tím spíš mohou překvapit. Ambice 
mám vždy jen ty nejvyšší. Kdo mě 
zná, ví, že jakmile jdu na kurt pře-
pínám do módu prostě vyhraju, říká 
s úsměvem.

Mohl byste prosím pro čtenáře 
představit i zbytek kádru?
Větší část týmu budou tvořit kluci 
z Pankráce, kteří hráli poslední 3 roky 
první ligu, kde se jim vedlo velmi 
dobře. Je to mladá parta s  velkým 
srdcem. Obrovskou posilou bude J. 
Ftačník, který ještě v minulé sezoně 
byl mým soupeřem a hlavní postavou 
prostějovského nohejbalu. Dále pak 
řeporyjský rodák Honza Šimáček, se 
kterým jsem s nohejbalem začínal.

Zmiňujete Pankrác, vaše cesta měla 
vést původně tam, že?
Po  dlouholetém nabádání mého 
mladšího bratra jsem se konečně 
rozhodl vrátit zpět do Prahy, s  tím, 
že budeme společně hrát za  tým 
Pankráce. Pak se ale ozvaly Řeporyje 
s touto neodolatelnou nabídkou. Ne-

šlo říct ne. Proto jsme se chopili šance 
a převedli hráče i soutěž, kam patří.

Dane, kdy se na vás budou moci při-
jít čtenáři podívat? A co od zápasu 
mohou očekávat?
Byl bych opravdu moc vděčný, kdyby 
tento náš nový začátek sledovalo co 
nejvíc fanoušků. První zápas se koná 
5. dubna, kdy přivítáme na domácím 
kurtu Čelákovice, poté vždy jednou 
za 14 dní v sobotu od 10:00 hod.
Věřím, že stálí i  noví fanoušci si 
zápas vychutnají. Většinou se jedná 
o vypjaté souboje do posledního míče, 
kdy obě strany nedají nic zadarmo. 
Jednoznačně se pak diváci mohou 
těšit na  akrobatické a  neuvěřitelné 
kousky Kuby Ftačníka. Myslím, že te-
nisté budou v permanentním vytížení 
vracet míče, až to bude létat přes plot. 
Dále pak na všechny čeká dobré pivo, 
klobása a pěkný sportovní zážitek.
Dane, děkuji a přeji mnoho úspě-
chů.

Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

„A“ mužstvo

V  pátém přípravném utkání 
se Řeporyje utkaly s  FK 
Viktoria Žižkov U‑19, která 

porazila před námi Rakovník hrající 
středočeský přebor 5:2 a  rovněž si 
poradila se Viktorií Žižkov „B“, který 
hraje pražský přebor. Mladící, jenž 
trénují 4‑5x týdně byli nad naše síly 
a svou rychlostí a fyzickým fondem 
si vypracovali tříbrankový náskok, 

který posléze snížily branky Grafa 
a Bartůněk. Soupeř však posléze opět 
odskočil a zaslouženě vyhrál 5:2

Řeporyjské „A“ mužstvo se ve tře‑
tím únorovém týdnu zúčastnilo 

soustředění v  Čáslavi, kde na  ně 
čekaly výborné podmínky podpo‑
řené i o příznivé počasí, které dalo 
základ dobré přípravy před blížícím 
se startem soutěže, která odstartuje 
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všech hracích ploch, přilehlého leso-
parku či lázní pro regeneraci jsou pro 
nás klíčové,“ dále uvedl.

Mládež
Naši mládežníci se poctivě při‑

pravují na  jarní část a  maximálně 
využívají všech dostupných herních 
ploch v  tělocvičnách a  umělých 
trávách, na kterých jako již tradičně 
odehrávají i své zimní ligy, kde do‑
chází k zápasům.

Velkým potěšením jsou tak nadále 
zlepšující se výsledky naší mládeže, 
kdy můžeme například zmínit vítěz‑
ství naší mladší přípravky na turnaji 
v  Říčanech či druhé místo starší 
přípravky na turnaji v Dolních Bře‑
žanech.

Velmi nám záleží na výchově na‑
šich odchovanců, kteří se postupně 
budou zapracovávat do kádru mužů. 
A věříme, že tomu pomůže i umělá 
tráva na kterou cílíme a máme sta‑
vební povolení. Budeme doufat, že 
vypsání dotačnímu programu přijde 
co nejdříve a my se do něho budeme 
moci zapojit.

Modernizace stávajících kabin
Některé ze stávajících kabin byly 

vymalovány a  položena nová lina, 

tak aby se týmy v  našich starých 
kabinách cítili opět trochu lépe.

Petr Vosmík ml.

Sport

již 8. 3. od 17.30 na Motorletu, kde 
na  umělé trávě přivítají Řeporyje 
jednoho z aspirantů na postup.

Řeporyje na soustředění využívali 
zejména připravené běžecké tratě 
v  přilehlém a  lesoparku a  místní 
umělou trávu, kde kromě tréninko‑
vých jednotek sehrály v pátek 21. 2. 
i  přátelské utkání proti týmu TJ 
Slavoj Vrdy, které jsou účastníkem 
středočeské 1.A  třídy. Vzhledem 
k vysokému počtu hráčů, kteří absol‑
vovali soustředění měl trenér Martin 
Vališ k dispozici dvě jedenáctky, kdy 
každá z nich odehrála jeden poločas.

„Od  začátku jsme byli výrazně 
horší, než soupeř,“ přiznal trenér 
Slavoje Vrdy Roman Masopust. „Byli 
jsme hodně nepřesní, míče jsme kazili, 
ztráceli jsme je a když jsme se do něja-
ké akce dostali, balón jsme předržova-
li,“ upřesnil a dodal: „Od začátku až 
do konce jsme byli horším týmem, byl 
to od nás špatný zápas. Nebyli jsme 
schopni se z toho zvednout.“

Roman Masopust neměl v zápase 
kompletní hráčský kádr. „Proto jsme 
zkoušeli i některé hráče na nezvyklých 
postech, kdybychom v sezoně potřebo-
vali nějaký záskok. To našemu výko-
nu také úplně nepomohlo,“ upozornil 
a opakoval: „Byli jsme horším týmem 
a po zásluze prohráli.“

„Se soustředěním jsme nadmíru 
spokojení a  rádi se budeme vracet, 
ideálně již ve  třetím červencovém 
týdnu, kdy bychom si zpestřily i část 
letní přípravy,“ uvedl místopředseda 
klubu Petr Vosmík. „Zdejší podmín-
ky jsou pro nás perfektní a kombinace 

Den Datum Hodina Soupeř podzim
So 8. 3. 17.30 Řeporyje „A“ ‑ Zlíchov 2:4 UMT 

Motorlet

Ne 16. 3. 15.00 Zbraslav ‑ Řeporyje „A“ 2:0 Tráva

So 22. 3. 15.00 Řeporyje „A“ ‑ Březiněves 3:3 Tráva

So 29. 3. 10,30 Svaz Mládeže ‑ Řeporyje „A“ 2:0 Podv.Mlýn - 
UMT

So 5. 4. 16.30 Řeporyje „A“ ‑ Nebušice 5:2 Tráva

Ne 6. 4. 16.30 Sokol Řepy ‑ Řeporyje „B“ 1:1 Tráva

Ne 13. 4. 16.30 Slivenec ‑ Řeporyje „A“ 3:5 Tráva

Ne 13. 4. 16.30 Řeporyje „B“‑ Sokol Stodůlky „C“ 5:1 Tráva

So 19. 4. 17.00 Řeporyje „A“ ‑ Cholupice 2:2 Tráva

Ne 18. 4. 16.30 Modřany „B“ ‑ Řeporyje „B“ 4:2 Tráva

Ne 27. 4. 14.30 Meteor Praha „B“ ‑ Řeporyje 3:0 Tráva

Ne 27. 4. 17.00 Řeporyje „B“ ‑ Točná 2:1 Tráva

So 3. 5. 17.00 Řeporyje „A“ ‑ Přední Kopanina „B“ 5:2 Tráva

Pá 2. 5. 19.00 Cholupice „B“ ‑ Řeporyje „B“ 1:5 UMT

So 10. 5. 10,15 Braník ‑ Řeporyje „A“ 0:0 Tráva

So 10. 5. 17.00 Sokol Lipence „B“ ‑ Řeporyje „B“ 1:8 Tráva

So 17. 5. 17.00 Řeporyje „A“ ‑ Střešovice 1911 „B“ 1:2 Tráva

Ne 18. 5. 17.00 Řeporyje „B“ ‑ Nebušice „B“ 3:1 Tráva

So 24. 5. 17.00 Řeporyje „A“ ‑ Radotín 1:1 Tráva

So 24. 5. 17.00 Slivenec „B“ ‑ Řeporyje „B“ 0:1 Tráva

So 31. 5. 15.00 Prague Raptors ‑ Řeporyje „A“ 6:1 Zličín -UMT

Rozlosování zápasů FK Řeporyje - jaro 2025
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

30 min / 400,-   60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
60 min / 800,-   90 min / 1100,-
70 min / 900,-
dle dohody
60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-

Restaurace
ŘEPORYJSKÁ 
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Kulečník a šipky
Možnost rezervace.

NOVÉ
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